



## تعليمات مادتي اللغة العربية لغير الناطقين بها (1)، (2)

### في جامعة عمان الأهلية

**المادة (1):** تسمى هذه التعليمات تعليمات الالتحاق بمادتي اللغة العربية للناطقين بغيرها (1) ورقمها (0161103)، واللغة العربية للناطقين بغيرها (2) ورقمها (0162104) ويعمل بها من تاريخ إقرارها.

**المادة (2):** يجب توافر الشروط الآتية في الطلبة الذين يحق لهم التسجيل في المادتين المذكورتين في المادة (1).

أ - أن تكون لغة الطالب الأم ليست اللغة العربية.

ب- أن يخضع الطالب لامتحان مستوى يحدد درجة إتقانه لمهارتي (القراءة والكتابة) في اللغة العربية

ج - أن يكون مُدرسو اللغة العربية هم المسؤولون عن وضع امتحان مستوى اللغة العربية للناطقين بغيرها.

**المادة (3):** تُصنّف مستويات الطلبة (الذين يحق لهم التسجيل في المادتين) وفق نتائج امتحان المستوى المذكور في المادة (1) فقرة (ج)، وذلك على النحو الآتي:

أ - يسمح للطلبة الحاصلين على علامة 80% فما فوق أن يسجلوا في مادة اللغة العربية للناطقين بغيرها (2) ورقمها (0162104).

ب - الطلبة الذين حصلوا على علامة دون 80% يجب عليهم تسجيل المادتين في فصلين دراسيين في السنة الأولى من التحاقهم بالجامعة.



**المادة (4):** يكون نظام العلامات في المادتين المذكورتين في نص المادة (1) على النحو الآتي:

أ - أن تكون العلامة بمادة اللغة العربية للناطقين بغيرها (1) ورقمها (0161103) (نجاح/راسب).

ب - أن تكون علامة النجاح في مادة اللغة العربية للناطقين بغيرها (2) ورقمها (0161104) (50) فما فوق.

**المادة (5):** أ- أن تكافئ مادة اللغة العربية للناطقين بغيرها (1) ورقمها (0161103) مادة اللغة العربية الاستدراكية ورقمها (0161100).

ب - أن تكافئ مادة اللغة العربية للناطقين بغيرها (2) ورقمها (0161104) مادة مهارات الاتصال باللغة العربية (1) ورقمها (0161101).

**المادة (6):** يَبْنُئُ رئيس الجامعة في الحالات التي لم يرد عليها نص في هذه.



## **Instructions of the two Arabic Language for Non-Speakers Courses (1 & 2) at Al-Ahliyya Amman University**

**Article 1.** These instructions are called: Instructions of the Arabic Language for Non-Speakers (1) Course (0161103) and Arabic Language for Non-Speakers (2) Course (0162104). The instructions are valid from the date of endorsement.

**Article 2.** The following requirements apply to the students who are allowed to register for the two courses mentioned above in article (1):

1. The student's mother tongue must not be Arabic.
2. The student must sit to an exam to determine her/his proficiency level in (reading and writing) in Arabic Language.
3. Arabic Language instructors will be responsible for writing a Proficiency Test for non-native speakers of Arabic.

**Article 3.** Students (eligible to register in the two courses) are classified into groups based on their Proficiency Test results in the following manner:

1. Those who achieve grades above %80 in the Proficiency Test can register for Arabic for Non-Native Speakers 2 (0162104).
2. Those who achieve grades below %80 must register for the two courses in two consecutive semesters in their first year.

**Article 4.** The grading system for the two courses mentioned above in article (1) will be as follows:



1. The grade for Arabic for Non-Native Speakers 1 (0161103) will be Pass/Fail
2. The passing grade for Arabic for Non-Native Speakers 2 (0161104) will be 50.

**Article 5. A.** Arabic for Non-Native Speakers 1 (0161103) will be equivalent to the Remedial Arabic Course (0161100).

**B.** Arabic for Non-Native Speakers 2 (161104) will be equivalent to Arabic Course 1 (0161101).

**Article 6.** The university President will make a decision on the cases that are not handled by these instructions.